
حتي اگر يك پروفس�ور مريم ميرزاخاني هم 
خروجي مدارس س�مپاد در كشورمان باشد، 
نمي توان اينگونه شتابزده و كارشناسي نشده 
و با پس�ت توييتري وزي�ر آموزش و پرورش 
حذف اين م�دارس را به طور كام�ل از صحنه 
نظ�ام آموزش و پ�رورش كش�ور كلي�د زد تا 
شكاف هاي آموزش�ي بيش از پيش نمود يابد 
و دانش آموزان مستعد در خانواده هاي فقيري 
كه از پس ش�هريه دهه�ا ميليون�ي مدارس 
غير انتفاع�ي بر نمي آين�د به حال خ�ود رها 
ش�وند. ماجراي پاك كردن صورت مس�ئله 
مدارس سمپاد آنچنان ناگهاني و هيجان زده 
اجرايي شد كه اعتراض نمايندگان مجلس را 
به همراه داشته و 160 تن از اعضاي خانه ملت 
در نامه اي به رئيس جمهور خواهان تجديد نظر 
در انحلال مدارس اس�تعدادهاي درخش�ان 
و نمونه دولت�ي و ش�يوه ج�ذب آنها ش�دند. 
ماجراي حذف آزمون ورودي مدارس سمپاد با 
توييت هدفمند س��يد محمد بطحائي آغاز شد؛ 
 توييتي مبني بر تصميم وي براي كاهش استرس 
دانش آموزان ! هيچ كس اما تصور نمي كرد از ميان 
دهها عامل استرس زايي كه دانش آموزان با آنها 
درگيرند، مقصود آقاي وزير حذف مدارس سمپاد 

باش��د، آن هم در ش��رايطي كه تنها دو هفته تا 
موعد برگزاري آزمون سمپاد سال 97 باقي مانده 
و دانش آموزان و خانواده ها تمام استرس هايشان 
را براي رس��يدن به اين آزمون كشيده اند و اين 
حذف نه فقط استرس زدا نبود، بلكه استرس زا هم 
شد. در چنين شرايطي بود كه مهدي نويد ادهم، 
دبيركل شوراي عالي آموزش و پرورش اعلام كرد: 
مدارس سمپاد و نمونه دولتي براي سال آينده در 
پايه هفتم پذيرش دانش آموز نخواهند داش��ت. 
اين خبر اما با واكنش اعتراض آميز دانش آموزان 

پايه ششم همراه بود. 
   كارنامه درخشان 

خروجي مدارس س��مپاد كه پي��ش از اين با نام 
مدارس استعداد درخشان يا تيزهوشان شناخته 
مي شد به اندازه كافي درخشان هست تا حمايت 
رهبري را همراه اين مدارس كند. مدارس سمپاد 
پر افتخارترين مدرسه آسيا با بيش از 167 مدال 
جهاني هستند و مريم ميرزاخاني، نخبه رياضي 
جه��ان فارغ التحصيل همين م��دارس بود. اين 
خروجي اهميت مدارس س��مپاد را روش��ن تر 
مي كند تا جايي كه مقام معظم رهبري در بيانات 
خود در دي��دار با جمعي از نخب��گان در مهر ماه 
سال گذش��ته تأكيد كردند: » من از اين مسئله 

 س��مپاد -  س��ازمان ملي پرورش استعدادهاي 
درخش��ان-  نگران��م. گزارش هايي ك��ه به من 
مي رسد، گزارش هاي خرسندكننده اي نيست؛ 
اين س��مپاد خيلي مهم اس��ت. اي��ن كار خيلي 
مهمي است و آن نكته هم كه اشاره كردند كه يك 
تعداد زيادي مدرسه بر اساس اين ]طرح تأسيس 
ش��ده [، اين متوقف به اين است كه اين سازمان 
خوب بچرخد و خوب اداره بشود؛ گزارش هايي 
كه به ما مي رس��د در اين جه��ت، گزارش هاي 

خرسندكننده اي نيست.«
   افت كيفيت 

مدارس سمپاد هر چند در طول سه دهه فعاليت 
خود خروجي هاي مهمي داشته اند، اما نمي توان 
بر نقاط ضعف و چالش هاي آنها هم چشم پوشيد و 
يكي از اصلي ترين دلايل اين چالش ها هم پيشي 
گرفتن رش��د كمي اين مدارس از كيفي شدن 
آنهاست. تا سال 89، تعداد مدارس استعدادهاي 
درخشان 300 مدرسه بود، اما ناگهان با رشدي 
بيش از صد در صدي به 700 مدرسه رسيد. همين 
مس��ئله هم موجب افت كيفي و حتي بازگشت 
بخش��ي از دانش آموزاني ش��د كه تحت عنوان 
استعدادهاي درخشان وارد اين مدرسه ها شده 
بودند، موضوعي كه فاطمه مهاجراني درباره آن 

اينگونه توضيح داده بود: وقتي ظرف چهار سال 
مدارس سمپاد دوبرابر مي شود، معلوم است كه 
با كمبود معلم كافي و تجهيزات كارگاهي روبه رو 

مي شويم و افت كيفيت پيش مي آيد. 
با تمام اينها اما حذف اين مدارس به معناي پاك 
كردن صورت مسئله است، به  خصوص وقتي راه 
جايگزيني براي شناسايي و پرورش استعدادهاي 
درخش��ان در كش��ور وجود ندارد و طرح هايي 
همچون ش��هاب هم هنوز آزمون خ��ود را پس 
نداده اند، اما مدارس اس��تعدادهاي درخش��ان 
تجربه اي 30 س��اله اند. در نام��ه 160 نماينده 
مجلس نيز آمده است: در اينكه شيوه جذب در 
اين مدارس صرفاً از طري��ق آزمون كتبي محل 
اشكالات متعددي اس��ت، ترديدي نيست و در 
ضرورت جايگزيني اين شيوه جذب با طرح هايي 
كه امكان ش��ناخت، هداي��ت و اس��تعداديابي 
دانش آموزان را در دوره ابتدايي براس��اس سند 
بنيادين تحول آموزش و پرورش مي دهد، تأكيد 
مي شود، اما مسئله ش��يوه جذب بايد جداي از 

مسئله حذف اين مدارس بررسي شود.
   به كام پولدارها 

رضوان حكي��م زاده، مع��اون آم��وزش ابتدايي 
آموزش وپرورش گفته است: آزمون تيزهوشان 
و نمونه دولتي در پاي��ه هفتم اثرات مخربي روي 
دوره ابتدايي داشت. در اين  ميان، خانواده هايي 
كه متمكن بودند، مي توانستند وارد كلاس هاي 
خاص شوند كه زمينه سودجويي برخي مؤسسات 
را فراهم كرده بود. از سوي ديگر، خانواده هايي كه 
شرايط مالي نداشتند، برچسب عدم  توانمندي و 
باهوش  نبودن به فرزندشان مي خورد كه به  لحاظ 

تربيتي آسيب رسان بود. 
در برابر اين الهام ياوري، عضو هيئت علمي دانشگاه 
تربيت م��درس با تأكي��د بر اينك��ه در 60 درصد 
كشورهاي دنيا تفكيك بين دانش آموزان عادي و 
نخبه انجام مي شود، نگاه متفاوتي به اين موضوع 
دارد: وقتي دسترس��ي كافي به سيستم آموزش 
كيفي وجود ندارد س��ر امكانات با كيفيت رقابت 
ايجاد مي شود و اين رقابت استرس زاست و با حذف 
مدارس س��مپاد و نمونه دولت��ي امكانات موجود 
محدودتر و تعادل عرضه و تقاضا به هم مي خورد و 
رقابت از اين مدارس به مدارس غيردولتي كه هيچ 
كنترلي روي آن نيست، كش��يده مي شود. ميعاد 
صالحي، عضو تيم تدوين سند راهبردي كشور در 
امور نخبگان هم با بي��ان اينكه از 50 نفر مدال آور 
رش��ته رياضي، 31 نف��ر يا به عبارت��ي 60 درصد 
س��مپادي هس��تند، مي افزايد: با اين طرح افراد 
پولدار بچه هايشان را به مدارس غيردولتي خاص 

مي فرستند و آنها كه پول ندارند، رها مي شوند. 
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سخنگوي دستگاه قضا:

با»گمانميكنم«هاجامعهباصفاوسلامتباقينميماند
سخنگوي دس�تگاه قضا با انتقاد از اظهارنظر برخي افراد كه از 
پرونده ها اطلاعي ندارند، گفت: خيلي از اوقات برخي افراد هستند 
كه از ماهيت يك حكم، جزئيات و روند قضيه اطلاع ندارند؛ با اين 
حال ش�روع به اظهارنظر مي كنند و هركس يك چيز مي گويد. 
حجت الاسلام و المسلمين محسني اژه اي  با انتقاد از اظهارنظر برخي 
افراد كه از پرونده ها اطلاعي ندارند، اظهار داشت: چه بسا گاهي وقت ها 
از زبان يك مس��ئول و يك فردي كه اصلًا از ماجراي��ي خبر ندارد و 
مي گويد »من گمان مي كنم«، اين اظهارنظر ها صورت مي گيرد. حرف 
بنده اين است كه اگر اطلاع نداريد، چگونه درباره چيزي كه يكسال 
)كمتر يا بيشتر( روي آن كار شده، 10 الي 15 قاضي آن را ديده اند، در 
دادسرا رسيدگي شده و فرضاً بازپرس مربوطه اعلام داشته كه براي 
بنده اين اتهام يا اين تبرئه محرز ش��ده، اظهارنظر مي كنيد و چگونه 
چنين اظهارنظري را در جامعه پمپاژ مي كنيد؟ در اين صورت چگونه 

انتظار داريم يك جامعه با صفا و با سلامت برايمان باقي بماند؟!
وي از رعايت انص��اف و عدالت به عن��وان يكي از مس��ائلي كه امروز 
به ش��دت به آن نيازمند هس��تيم، نام برد و تأكيد كرد: اين عدالت و 

انصاف فقط در قضاوت، گفتن و نوشتن و براي يك فرد خاص نيست؛ 
كمااينكه وقتي از انصاف سخن مي گوييم، از هركسي ياد مي كنيم. 
به عنوان مثال مي گوييم فلان كارگر، استاد و مكانيك منصف است. 
پس از همه طبقات جامعه اين انتظار هست و اگر اين را رعايت كنيم، 
بسياري از مسائل امروز و اين تنش ها، مشكلات و مسائلي كه هست، 

وجود نخواهد داشت. 
   هجمه ها عليه قوه قضائيه بي انصافي است

محسني اژه اي با طرح اين پرسش كه قوه قضائيه امروز از زبان برخي 
بدخواهان، دش��منان و به تعبير بنده بعضي از غاف��لان، اين مقدار 
مورد هجمه قرار مي گيرد، آيا اين هجمه انصاف اس��ت يا بي انصافي 
است، بيان داشت: البته من نمي خواهم قوه قضائيه را تبرئه كنم يا هر 
فرد منتقدي را مورد مذمت قرار دهم. قوه قضائيه حتماً ايراد و اشكال 
دارد و ممكن است مسائلي در آن باشد كه نه تنها قابل نقد است، بلكه 
قابل اعتراض هم هست، اما آيا آنچه گفته مي شود، همه صحيح است؟ 
بنده عرض مي كنم، شهادت مي دهم و خدا را شاهد قرار مي دهم كه 

همه اينها نه تنها صحيح نيست، بلكه بي انصافي است. 

   دولت بودجه قوه قضائيه را كم كرد
س��خنگوي قوه قضائيه در ادامه گف��ت: برآورد كرديم كه س��ال 97 
بر اساس تكاليفي كه قانون بر عهده ما گذاشته، حداقل بودجه اي كه 

نياز هست ۲3 هزار و 800 ميليارد تومان است. 
وي افزود: البته تنگنا هاي دولت را قبول داريم، ولي دولت محترم 8 
هزار و 700 يا 800 ميليارد تومان در نظر گرفته است. اگر بودجه تأمين 
نشود - كه تاكنون تأمين نشده است- ما نمي توانيم حتي يك نفر را 
به كار بگيريم. اگر ما نتوانيم بازپرس، داديار، كارمند و قاضي استخدام 
كنيم، به طور طبيعي روند پرونده ها طولاني ش��ده و رفتاري كه بايد 
انجام شود در دعاوي مختلف به نتيجه نخواهد رسيد. در حالي كه اگر 
قاضي و نيروي انساني كافي وجود داشته باشد، مي توانند به موقع به 

درد دل شاكي گوش دهند و پرونده را حل كنند. 
محسني اژه اي عنوان كرد: در اين حالت قاضي مي تواند با جمع بندي 
مطالب و مستندات درآرامش قضاوت كند، اما اگر پشت سرهم پرونده 
به او ارجاع شود، ممكن است كه از كميت و كيفيت كار كاسته شود 

كه اين طبيعي است. 

رواججرمزبالهسوزيدرغيابتصفيهسازي

پرورش استعدادها به كام بچه پولدارها 
160 نماينده مجلس براي تجديد نظر در حذف مدارس سمپاد به رئيس جمهور نامه زدند

عدالت آموزشي قرباني تصميمات توييتري

روزان�ه 9ه�زار ت�ن زبال�ه در ته�ران توليد 
مي ش�ود كه به تفكيك ش�امل، 120 تن زباله 
پزش�كي، 3 ه�زار و 200 تا 3 ه�زار و 500 تن 
زباله قاب�ل اش�تعال، ه�زار و 500 ت�ن زباله 
ارزش�مند و قاب�ل بازيافت، 3 ه�زار تن زباله 
داراي مواد  آلي و قابل تبديل به كمپوس�ت و 
بقيه مواد رطوب�ت موجود در زباله ها اس�ت. 
زباله سوزي در حاشيه تهران از جمله معضلاتي 
زيس��ت محيطي اس��ت كه علاوه بر ايجاد بوي 
نامطب��وع در آلودگ��ي هواي ش��هر ني��ز مؤثر 
اس��ت. چندي پيش رئيس س��ازمان حفاظت 
محيط زيست ضمن انتقاد از عملكرد شهرداري 
درباره زباله س��وزي در ش��هر تهران اظهار كرده 
ب��ود: »چرا ش��هرداري ب��ا يك متر س��اختمان 
غيرمجاز برخورد مي كند، اما مش��كلات مربوط 
به زباله س��وزي را نمي بيند؟ همچنين به گفته 
كلانتري در جنوب تهران 60 منطقه زباله سوزي 

وجود دارد.«
استاندار تهران هم به موضوع زباله سوزي واكنش 
نشان داده و اظهار كرده بود: »پسماندسوزي در 
سطح شهر تهران خلاف قانون است و هيچ كس 
حق ندارد در هيچ جاي شهر پسماند را بسوزاند 
و هم��ه دس��تگاه ها، ادارات و فرمانداري ها بايد 

همه توان خ��ود را به كار گيرن��د و از اين تخلف 
جلوگيري كنند. اگر قرار باشد پسماندسوزي در 
جايي صورت گيرد، حتم��اً بايد اين كار به تأييد 

محيط زيست برسد.«
رئيس اداره محيط زيست شهر تهران هم با اشاره 
به اينكه پسماندس��وزي جرم اس��ت و علاوه بر 
آلودگي هوا س��بب بروز مش��كلاتي براي مردم 

مي شود، تصريح كرد: »اداره محيط زيست شهر 
تهران و س��اير دس��تگاه هاي متول��ي در تلاش 
هستند تا عاملان زباله سوزي را شناسايي و با آنها 

برخورد كنند.«
محمد حس��ين بازگير ادام��ه داد: » متأس��فانه 
زباله س��وزي به گونه اي اس��ت كه برخي اوقات 
عاملان زباله سوزي مشخص نيستند. به اين معنا 

كه عده اي در نقطه اي از شهر پسماندها را آتش 
مي زنند، بلافاصله محل را ترك مي كنند و نشاني 

از خود بر جاي نمي گذارند.«
وي با بيان اينكه در شهر تهران مناطقي از جنوب 
ش��هر درگير آلودگي هاي ناش��ي از زباله سوزي 
هس��تند، اظهار كرد: »در منطق��ه 19خلازير و 
منطقه 18 تقي آباد زمين هاي اوقافي وجود دارد 
كه عده اي به صورت غير مجاز در اين مكان ها كار 
تفكيك ضايعات، بازيافت و آتش زدن باقيمانده  

آنها را انجام مي دهند.«
اين در حالي است كه هم اكنون تنها يك نيروگاه 
توليد برق از زباله هاي شهري به نام مجتمع دفع 
و پردازش آرادكوه در حاشيه تهران وجود دارد. 
با راه اندازي اي��ن كارخانه در س��ال 93، روزانه 
۲00 تن زباله مي سوزد و حاصل آن »3 مگاوات 

برق« است. 
 س��ال 94 هم قرار بود كه س��ه كارخانه پالايش 
و تصفيه س��از در حاش��يه تهران تأسيس شود، 
ولي اكنون با گذشت دو س��ال فقط قرار داد يك 
كارخانه زباله سوزعفوني با يك شركت خصوصي 
و سازمان سرمايه گذاري شهرداري تهران امضا 
ش��ده و عمليات اجرايي آن قرار است به زودي 

شروع شود.

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

سيد حميد عليزاده با انتشار اين عكس در توييت خودنوشت: وقتي 
تو رفراندوم ميليوني حضور داري و حرف از رفراندوم ميزني ! 

سارا موسوي با انتش��ار اين عكس خبري از نشريه تايم توييت كرد: 
خداروشكر در ايران زندگي مي كنم كه حداقل به نام صندوق كودكان 

ملل متحد60 هزار تجاوز در يك دهه صورت نمي گيرد. 

* وحيد يامين پور در واكنش به اقدام ضدفلس�طيني خطوط 
هوايي انگليس نوشت: »اين خط هوايي انگليس بابت درج نام سالاد 
فلس��طيني در منوی غذا عذرخواهي كرده، صهيونيست ها از تفتيش 
عقايد به تفتيش ذائقه رسيدند! فكر كنم فلافل لبناني هم ممنوع بشه. 

* سعيد جليلي، با انتقاد از پوش��ش اخبار اختلاف افكني بين شيعه 
و سني و سانسور اخبار وحدت بخش در توييتر نوشت: يك طلبه سيد 
از اسلامشهر تهران سه ماه قبل به روس��تايي كه همگي از اهل سنت 

هستند، خدمت مي كند. 

 * عزت الله ضرغامي در كانال تلگرامي خود نوشت: درد دل سه 
ساعته مسعودخان ده نمكي بيشتر از آنكه او را آرام كند و نفسي بكشد، 
براي من مفيد بود. ناگفتني هاي فراوانش از جنگ، سياست، فرهنگ، 
حزب الله و البته س��ينما كمتر كس��ي را به پركاري و تعهد او ديده ام. 
بي مهري هم زياد مي بيند. از خودي و غيرخودي. او هم مثل بسياري از 
نيروهاي انقلاب، اول وابسته است و دوم مستقل! وابسته است به »فكر«، 
به »عقيده« و به »راه« و دنيا و آخرت خود را در گروي همين وابستگي 
مي داند و اين خيلي خوب است. مس��تقل است از جناح، حزب، گروه، 

گروهك! باند، محفل، تاريكخانه و نهادهاي قدرت و ثروت! 

محمد رضا ع�ارف در تلگرام نوش�ت: با تبريك انتص��اب حاج آقاي 
ابوترابي به امامت جمعه تهران، اميدوارم ايشان بتوانند در غنا بخشيدن 
به خطبه هاي نماز جمعه مانند اوايل انقلاب كه شخصيت هايي همچون 
آيت الله طالقاني باعث حضور جوانان در نماز جمعه شدند، تأثير گذار باشند. 

با شناختي كه از ايشان دارم تحقق اين خواسته دور از انتظار نيست. 

محمد صادق فقفوري

زهرا چيذري 
  گزارش  یک

 اپراتورهاي همراه
 از تبليغات تلفني هم منع شدند

 براساس تصميم جديد رگولاتور ارتباطي، تبليغات اپراتوري به هر 
شكل و روشي غيرقانوني است و چنانچه از اپراتوري براي تبليغات 
به تلفن كارب�ر زنگ بزنند، حق ش�كايت از آن را خواهد داش�ت. 
پيامك ها و تماس هاي تبليغاتي از مواردي است كه به شكلي سرسام آور 
توس��ط اپراتورهاي تلفن همراه ب��ه كار گرفته مي ش��ود و هدفي جز 

سودجويي در پشت آنها نيست. 
برخلاف اينكه دولت گذشته اقداماتي براي ساماندهي پيامك هاي انبوه 
و تبليغاتي انجام داد و سامانه اي براي تنظيم اين پيامك ها در نظر گرفت 
تا با نظر مشتركان ارتباطي، سرويس هاي مدنظرشان فعال شود، اما از 

تبليغات تلفني غافل ماند. 
آبان ماه سال جاري آذري جهرمي، وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات 
با اعلام آمار مربوط به ش��كايات مردمي از ش��ماره هاي ارسال كننده 
پيامك هاي تبليغاتي و مزاحم به سامانه 195 گفت: تاكنون 3۲ هزار 
و 155 نفر شكايات خود را ارسال كرده اند كه منجر به مسدودسازي ۲ 
هزار و 773 شماره شد.  براين اساس يك ماه از اين ماجرا نگذشته بود كه 
وزير ارتباطات بار ديگر در نشست خبري آذر ماه خود با اشاره به اقداماتي 
كه در زمينه بهبود كيفيت خدمات به مردم ارائه شده است، اظهار كرد: 
روند جلوگيري از ارسال پيامك هاي مزاحم براي مردم آغاز و در اين باره 
از همراه اول، ايرانسل و رايتل خواسته شده است تنها تبليغات خدمات 
خود را براي مردم ارس��ال كنند.  وي افزود: ارسال پيامك تبليغاتي از 
سوي اپراتورها در چارچوب قوانين نيست و تذكرات لازم در اين باره به 

اپراتورها داده شده و در آينده نيز پيگيري خواهد شد. 
اما كار به همين جا ختم نش��د؛ س��اماندهي پيامك ها منجر به رش��د 
ترافيك تبليغات تلفني از سوي اپراتورها شد و باب ديگري از معضلات 
بازگشايي شد.  اخيراً توسط مجيد حقي، معاون نظارت و اعمال مقررات 
س��ازمان تنظيم مقررات و ارتباطات راديويي اعلام شده كه براساس 
شكايت هاي دريافتي از مشتركان موضوع ايجاد مزاحمت تلفني براي 
تبليغات خدمات اپراتورها در رگولاتوري بررسي و براي توقف اين نوع 
از تماس ها به اپراتورها تذكر داده شده است.  وي عنوان كرده كه ايجاد 
مزاحمت براي مش��تركان به صورت پيامكي ي��ا صوتي مخالف حفظ 
حقوق مشتركان اس��ت و اپراتورهاي ارائه كننده خدمات ارتباطي به 

هيچ عنوان مجاز نيستند آن را انجام دهند. 

عليرضا سزاوار
  گزارش  2

نيره ساري
  قضائی

 ذبح حقوق شهروندي
 در »كميته« به پاي »شاه مهره«

خود آقاي روحان��ي تا كنون تأييد نكرده اند، ام��ا آقاي نوبخت و برخي 
ديگر از نزديكان رئيس جمهور گفته اند كه ايشان كميته اي چهار نفره 
را متش��كل از وزرا و معاونان امنيتي، حقوقي و كش��ور مأمور بررسي 
خودكشي كاووس س��يد امامي كرده اند. واضح است نتايج اين كميته 
سفارشي يا به جاسوس نبودن سيد امامي ختم خواهد شد يا به نحوي 
خودكش��ي وي را ماس��تمالي خواهد كرد؛ فارغ از اين تعيين چنين 

كميته اي از جهات متعدد ناشيانه و بليهانه است:
1- مس��ئوليت زندان و اتفاق��ات مرتبط ب��ا آن با قوه قضائيه اس��ت.
رئيس جمهور به عنوان رئيس قوه مجري��ه نمي تواند و نبايد به وظايف 
س��اير قوا ورود كند، چه رس��د كه براي آن كميته هم تشكيل بدهد. 
اس��تظهار آقاي روحاني به »قانون« حتماً اين نكته را در نزد ايش��ان 
مبرز كرده است كه استقلال قوا در قانون اساسي وفق اصول متعددي 
پذيرفته شده و قانونگذاران اساسي كشورمان »تفكيك و استقلال قوا« 
را به عنوان ضمانتي براي »ديكتاتور« نش��دن رئي��س هر يك از قواي 
سه گانه در اصول قانون اساس��ي گنجانده اند. تعيين كميته چهار نفره 
براي خودكشي سيد امامي از جانب رئيس جمهور نقض اين بديهيات 

است. 
2- البته ژست گيري با داعيه و پز حمايت از حقوق شهروندي )بخوانيد 
حمايت از حقوق جاسوسان( مسبوق به سابقه هم است. رئيس دولت 
اصلاحات به بهانه قتل زيبا كاظمي »هيئت ويژه رس��يدگي« تعيين 
كرد. رس��يدگي هاي اين هيئت كه رئيس جمهور وقت با فش��ار دولت 
كانادا )كاظمي تابعيت كانادا هم داشت( تن به تشكيل آن داده بود، به 
طرح يكسري ادعاهاي واهي و گزاف عليه جمهوري اسلامي ختم شد. 
كميته اي كه آقاي روحاني براي خودكشي سيدامامي )گفته مي شود 
سيدامامي يهودي بوده و با كارگزاران اس��رائيلي روابط حسنه داشته 
است( تشكيل داده  اند با فش��ار احتمالي كدام مرجع بوده و قرار است 

نتايج آن چه اتهامات گزافي را به نظام جمهوري اسلامي وارد كند؟!
3- با وج��ود اظهارنظرهاي صريح مس��ئولان رده ب��الاي قوه قضائيه 
مبني بر خودكشي س��يدامامي و تأييد اين موضوع توسط نمايندگان 
مجلس، صرف تشكيل كميته از جانب رئيس قوه مجريه براي بررسي 
مرگ سيدامامي به اين معناست كه آقاي روحاني صحبت هاي رسمي 
مسئولان قضايي را خلاف واقع مي داند كه براي بررسي آن وزرا و معاونان 
خودش را به خط كرده است؛ چه در غير اين صورت رئيس جمهور هم 
بايد به گفته هاي مسئولان قضايي احترام مي گذاشت و به جاي تشكيك 
در آنها، حمل بر صح��ت مي كرد. خود آق��اي رئيس جمهور هم حتماً 
تأييد مي كنند كه درس��ت، منطقي، قانوني و اخلاقي نيست كه مثلًا 
رئيس قوه قضائيه در اظهارات آقاي روحاني مبني بر كارگش��ايي ها و 
عوايد عديده پس از برجام تشكيك كرده و براي بررسي صحت و سقم 
اين ادعاها كميته اي چهارنفره تشكيل مي داد و نتايج آن را به صورت 

عمومي اعلام مي كرد. 
4- اي كاش دغدغه حمايت از حقوق ش��هروندي جاي درستي خرج 
مي شد، نه اينكه به پاي حمايت از وطن فروش و شهروندفروش يهودي 
مس��لك خرج مي ش��د. باز هم مثلاً  اي كاش رئيس جمهور از مدت ها 
پيش كميته اي براي بررسي نوس��انات ارزي يا گرد و  غبار بيش از 50 
برابر حد مجاز خوزس��تان يا اوضاع زلزله زدگان سه ماه پس از حادثه با 
مرگ و مير نوزادان به دليل سرما تشكيل مي داد كه تك تكشان از قضا 
حقوق شهروندي خيل عظيمي از ايرانيان را نقض كرده و مي كند. آيا در 
نظر رئيس جمهور خودكشي يك »شاه مهره جاسوس« مهم تر از صدها 
حقوق شهروندي ميليون ها ايراني است كه هر روزه به دليل رسيدگي 
نش��دن در كميته هاي ويژه و غيرويژه نقض مي شود؟! چرا خودكشي 
س��يدامامي براي قوه مجري��ه مهم تر از م��وارد متع��دد نقض حقوق 

شهروندان ايراني است؟ چون سيد امامي شاه مهره بود؟!

 كلانتری: گرد و غبار خوزستان را
 نمي توان سريع جمع كرد

رئي�س س�ازمان حفاظ�ت محيط  زيس�ت گف�ت: گرد و غب�ار 
خوزس�تان را نمي ت�وان س�ريع و در كوتاه م�دت جم�ع ك�رد. 
كلانتري با اشاره به جلسات متعددي كه اين روزها با نمايندگان مجلس و 
دولت در رابطه با بحران ريز گردهاي استان خوزستان داشته است، گفت: در 
جلساتي كه اخيراً با دولت و مجلس برگزار كرديم، درباره مسئله ريزگرد هاي 
خوزستان بحث هاي فراواني مطرح شد، از جمله اينكه پديده گرد و غبار در 
استان خوزس��تان را كه سال هاس��ت مردم اين منطقه با رنج و مصائب آن 
دس��ت و پنجه نرم مي كنند، نمي توان خيلي س��ريع و در كوتاه مدت جمع 
كرد.  وي ادامه داد: ريزگردها و گردغبارها به طور عمده منشأ داخلي دارند، 
اندازه آنها هم غالباً بالاي 5/۲ ميكرون و بالاي 10 ميكرون است. بنابراين در 
اين جلسات مقرر شد تا حقابه لازم براي  تر كردن مناطقي كه ريزگرد ها از 
آنجا بلند مي شود، تأمين و تخصيص داده شود كه منتها براي امسال جواب 
نمي دهد و حداقل هفت تا هشت ماه كار دارد.  كلانتري با بيان اينكه اقدامات 
آغاز شده و عمليات آن بايد به سرعت پيگيري شود، افزود: اميدواريم طي دو 
تا سه سال آينده منشأ ريزگردهاي داخلي حل شود.  رئيس محيط زيست 
در ادامه و در رابطه با تأثير طرح ترافيك جديد در حل معضل آلودگي هوا 
گفت: كلانشهري مانند تهران با دو نوع آلودگي دست و پنجه نرم مي كند، 
يكي زماني است كه هوا سرد بوده و وارونگي هواي سرد ايجاد مي شود كه در 
هواي سرد ماشين هاي بنزين سوز نقش چنداني در ميزان آلودگي ندارد و 
آلوده كننده و آلاينده هاي اصلي، وسايل نقليه گازوئيل سوز مانند اتوبوس ها 
و كاميون ها هس��تند.  وي افزود: در هواي معتدل و گرم تر اين خودرو هاي 
بنزين سوز هستند كه به آلاينده اصلي تبديل مي شوند و جاي شان را با هم 
عوض مي كنند. به عبارت ديگر در هواي سرد در اثر وارونگي ذرات كمتر از 
۲/5ميكرون پايين آمده و سبب آلودگي مي شوند، اما در هواي گرم اين ذرات 
بالا رفته و چندان مزاحم انسان نيس��تند و اكسيد هاي مختلف مانند ازت، 
سولفور و بنزن آلوده كننده مي شوند. بنابراين آلاينده ها براي هواي شهري 

مانند تهران در دو فصل متفاوت گرما و سرما فرق مي كند.

    دبير اجرايي دومين كنگره بين المللي چالش هاي باليني در مامايي، 
زنان و نازايي با اشاره به شايع ترين دليل ناباروري مردان و زنان گفت: 

1۲ تا 15درصد زوج هاي ايراني دچار ناباروري هستند. 
    رئيس فراكسيون فرهنگيان مجلس اظهار كرد: رويكرد شعارگونه 
بازگشت نش��اط به دوره ابتدايي، بهانه اي ش��ده براي تاختن به دوره 
متوسطه اول و حذف مدارس سمپاد، اين طرح در حالي ارائه مي شود 
كه گفته شده حتي پيش نويس دس��تورالعمل آزمون سال 97 نوشته 
شده و در مستندسازي وزارت آموزش و پرورش در انتظار طي مراحل 

قانوني است. 
    مديرعامل بيمه سلامت كشور بيان داشت: بيمه سلامت با هدف 
پوشش اقشار مختلف از چند ميليون نفر آغاز شد و اكنون 41 ميليون 

نفر در سراسر كشور تحت پوشش اين بيمه هستند. 


